
 

 

 

 

 

 Αθήνα, 14 Μαΐου 2025 

 

ΕΡΩΤΗΣΗ 

Προς τον Υπουργό Περιβάλλοντος και Ενέργειας  

 

Θέμα: Αξιοποίηση ενεργειακών κοινοτήτων ως προκάλυμμα για την άναρχη εγκατάσταση 
αιολικών πάρκων σε προστατευόμενες περιοχές 
 
Σύμφωνα με πρόσφατες καταγγελίες της Ελληνικής Ορνιθολογικής Εταιρείας , μεγάλες εταιρείες 
του κλάδου της ενέργειας εκμεταλλεύονται τη νομοθεσία περί ενεργειακών κοινοτήτων για να 
αποκρύπτουν την πραγματική τους ταυτότητα και να διευκολύνουν την εγκατάσταση αιολικών 
πάρκων σε οικολογικά ευαίσθητες περιοχές, όπως τα Ακαρνανικά Όρη. Την ίδια στιγμή, νομικά 
«παραθυράκια» επιτρέπουν την κατάτμηση των έργων και τελικώς αδειοδοτούνται χωρίς 
ουσιαστική περιβαλλοντική αξιολόγηση, με όρους και προϋποθέσεις λειτουργίας που 
αντιστοιχούν σε μικρότερης ισχύος έργα.  
 
Τα παραπάνω συνθέτουν ένα καθεστώς αδιαφάνειας και καταστρατήγησης των κανόνων 
ανταγωνισμού που ενισχύει την έλλειψη εμπιστοσύνης των τοπικών κοινωνιών και, παράλληλα, 
παραβιάζονται οι νομοθετικές προβλέψεις για τις Ενεργειακές Κοινότητες (4513/2018) καθώς και 
το ισχύον ενωσιακό δίκαιο για την περιβαλλοντική αδειοδότηση.  
 
Επειδή, το γεγονός αυτό έρχεται να προστεθεί σε μια σειρά προβλημάτων και ελλείψεων που 
βαραίνουν την ανάπτυξη των έργων Α.Π.Ε., κυρίως εξαιτίας των επιλογών της κυβέρνησής σας, 
Επειδή, ανακύπτει περιβαλλοντικό και οικονομικό ζήτημα, 
Επειδή, έτσι καταστρατηγείται ο θεσμός των ενεργειακών κοινοτήτων και ο στόχος για παραγωγή 
προστιθέμενης αξίας για τις τοπικές κοινωνίες 
 
Ερωτάται ο κ. Υπουργός: 
 
1. Ποια μέτρα προτίθεται να λάβει ώστε να αποτραπεί η κατάχρηση του θεσμού των 
ενεργειακών κοινοτήτων από μεγάλες εταιρείες που λειτουργούν ως «κερκόπορτα» για 
την εγκατάσταση αιολικών πάρκων χωρίς επαρκή έλεγχο; 
2. Υπάρχει πρόθεση τροποποίησης του νομοθετικού πλαισίου ώστε να διασφαλιστεί η 
πραγματική συμμετοχή των τοπικών κοινωνιών στις ενεργειακές κοινότητες και να 
αποτραπεί η χειραγώγησή τους από ιδιωτικά συμφέροντα; 
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3. Πώς σκοπεύει να ενισχύσει τους ελεγκτικούς μηχανισμούς ώστε να διασφαλίζεται ότι 
οι περιβαλλοντικές μελέτες δεν αποτελούν τυπική διαδικασία αλλά ουσιαστικό εργαλείο 
προστασίας της βιοποικιλότητας και των προστατευόμενων περιοχών; 
4. Προτίθεται να ανακαλέσει τις ήδη εκδοθείσες Αποφάσεις Έγκρισης Περιβαλλοντικών 
Όρων υπό το πρίσμα των καταγγελομένων; 
5. Πώς θα διασφαλίζει ότι δεν γίνεται κατάτμηση των έργων; Σκοπεύει να λάβει μέτρα για 
αυτό; 
6. Σκοπεύει να ελέγξει εάν το ίδιο φαινόμενο έχει συμβεί και σε άλλες περιοχές; 
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